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4. Status på processen omkring ny afdeling 

5. Øvebaner fra afdelingerne 
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7. Styrkelse af almenområdet - opfølgning på lokale mål 

8. Opsamling og kommunikation af forældrebestyrelsens arbejde 

9. Eventuelt 

Referat 

Ad 1 

Nyt tilsynskoncept 

• I januar igangsættes et nyt tilsynskoncept for dagtilbud. Konceptet kobler kvalitetsudvik-

ling med tilsyn og integrerer ledelseskæderne. 

• Fokus er på den styrkede læreplan, tidligere fastsat af kommunale pejlemærker. 

• Data indhentes fra forældre, børn og medarbejdere, med start primo januar. 

• Konceptet løber over en 2-årig periode og gentages derefter. 

• Vurderingsskalaen er ændret fra fire til to, så vurderingerne er ”Ingen bekymring” eller 

”bekymring” 

 

Tildelingsmodellen 

• Trods bestyrelsens høringssvar og forslag er tildelingsmodellen blevet godkendt af det poli-

tiske udvalg. 

 

3-parts aftale vedr. fuldtid 

• På baggrund af 3-partsaftalen har HovedMED besluttet, at fremtidige stillinger skal opslås 

på 37 timer. 
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• Deltidsansatte har fået besked i deres e-Boks om muligheden for fuldtid, hvis de ønsker 

det. 

 

Forældreundersøgelse i samarbejde med FSHS 

• En brugerundersøgelse er igen i år udsendt til forældrene i 0. klasse. 

• Bestyrelsen får indsigt i resultaterne ved det kommende møde, hvor det er på dagsorde-

nen. 

 

Baby- og børnetegn 

• Der arbejdes med baby- og børnetegn i Distrikt Nord, nu med mulighed for vejledning og 

sparring med praksisvejledere. 

Ad. 2 

• Formanden og næstformanden deltog i Fællesrådsmødet, som primært fokuserede på sko-

lerne. Hovedemnet var økonomi og skolerne i oplandet, med mindre vægt på tildelingsmo-

dellen for dagtilbudsområdet 

• Vibeke fra Havanna har udarbejdet en ansøgning om besøg af en forsker gennem BUPL. 

Ansøgningen er blevet imødekommet, og forskeren vil den 30. april holde et oplæg for per-

sonalet om køn og dets betydning for organisering, hverdagsliv og indretning.  

Ad. 3 

Institutionen forventer at afslutte året med et underskud på ca. 100.000 kr., og det overførte over-

skud fra tidligere år, vil som følge heraf blive reduceret til ca. 500.000 kr.  

I Rosengården er barselsvikariater ikke besat, og i Ejsbølhus er der pr. 1. december nednormeret 

med en 35 timers stilling, da en medarbejder har orlov pga. tillidspost ved FOA. Begge tiltag skal 

ses som en tilpasning til det aktuelle børnetal. Indskrives der igen flere børn, vil stillingerne også 

blive besat.  

Ad. 4 

• Planen er fortsat, at Molevitten kan tages i brug den 1. maj 2025 

• Flytningen bliver enklere, da det meste inventar allerede vil være på plads i Molevitten. 

• Små justeringer er lavet i projektet for bedre at matche brugergruppen. 

• Økonomien på byggeriet balancerer indtil videre. 

• Der planlægges et “åbent hus” arrangement en lørdag i løbet af den første måned efter 

ibrugtagning, for børn, forældre, interessenter og borgere. 

• En strategi for at udbrede budskabet om den nye afdeling skal igangsættes, med hjælp fra 

Haderslev Kommunes kommunikationsteam og kontakt til lokale medier. 

Ad. 5 

Dagens øvebane var fra afd. Ejsbølhus, hvor der arbejdes med organisering på Legepladsen. Pro-

cessen er igangsat og bestyrelsen vil løbende få indsigt i arbejdet, baseret på egne refleksioner, 

lokale mål og feedback fra tilsyn. 

 

Ad. 6 

Der blev på mødet arbejdet med øvelse, der via drøftelser kortlagde forældrebestyrelsens roller – 

både hvordan rollerne opleves nu, og hvordan de ønskes i fremtiden.  

 

Forældrebestyrelsen har et ønske om at komme lidt tættere på den daglige praksis i de enkelte af-

delinger, og det blev drøftet om det kunne ske ved deltagelse i udvalgte A-møder i afdelinger, og 

om det kan medtænkes i procesplanen for den kommende tilsyns-og kvalitetsudviklingsmodel.  
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Henrik og Ditte tager ønsket med tilbage til ledelsen og MED-udvalget, og vender tilbage med for-

slag på næste forældrebestyrelsesmøde. 

 

Ad. 7 

Den første datarapport for opfølgningen af lokale mål blev kort gennemgået. Der er fra forældrebe-

styrelsen et ønske om at få dataene udfoldet i forhold til, hvordan den anvendes og skaber udvik-

ling lokalt. Dette kan ske gennem øvebanerne, hvor det bliver tydeligere, hvilket lokalt mål øveba-

nen kan kobles op på. 

 

Ad. 8 

Forældrebestyrelsen vil udarbejde nyhedsbreve til udsendelse på Aula og opslagstavler, eventuelt 

til jul og sommer. Emnerne kan være: 

• Øget synlighed gennem billeder og præsentationer til forældremøder, samt flere tiltag un-

dervejs. 

• De lokale mål og styrkelse af almenområdet – proces og opfølgning. 

• Byggeri og madordning. 

• Rolleafklaring: Hvad kan man bruge forældrerepræsentanterne til? 

• Har I som forældre noget, I er optagede af, som forældrerepræsentanterne skal tage med i 

bestyrelsen? 

Ad. 9 

Intet til referat. 

 

 


